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5. schůze 
výboru pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež a tělovýchovu,

konané dne 4. listopadu od 9.00 hod.
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L i s t o p a d

4. 11. 1998

Z jednání 5. schůze výboru je omluven posl.  Kostruhun
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Jednání řídil předseda výboru poslanec Mareš

Přítomni dle prezenční listiny

Hlasování probíhá hlasovacím zařízením, hlasovací kartu nemá posl. Šojdrová

k bodu 1. – sdělení předsedy

- přijato usnesení k členství posl. Karase v podvýboru pro mládež – 1. hlas. 14 pro (+
posl. Šojdrová)

- přijato usnesení č. 28 k heraldice – 2. hlas. 17 všichni pro

- předseda informoval o volbě předsedy a členů podvýboru pro mediální legislativu
v bodě různé, aby si všichni mohli promyslet své návrhy

- předseda informoval poslance, proč obdrželi  pozvánku na zítřejší schůzi v ještě před
schválením

- předseda navrhl revokaci usnesení č. 12 ke zřízení podvýboru pro tělovýchovu a
sport, neboť tento podvýbor již je naplněn a další poslanci mají zájem být jeho členy.
V rozpravě vystoupili  poslanci  Brousek (proti  návrhu),  Kučera (který upozorňuje na
poměrné zastoupení)  a Turek,  poté hlasováno o tom, zda-li  výbor  bude revokovat
usnesení – 3. hlas. – 5 pro 9 proti – návrh nebyl přijat

- předseda informoval o své neúčasti na jednání 7. schůze příští týden a pověřil posl.
Kučeru řízením 7. schůze

- další informace se týkala jednání přípravného výboru pro vznik Národní rady pro
vzdělávání – příští jednání přípravného výboru bude 10. listopadu – předseda pověřil
účastí posl. Bartoše, aby ho na tomto jednání zastupoval  a potom bude na jednání
výboru dne 18. 11. zařazen bod informace ke vzniku Národní rady pro vzdělávání

-  předseda seznámil  poslance s dopisem NKÚ, kterým prez.  Voleník  reagoval  na
usnesení výboru  ve věci učiliště Vrapice (příloha tohoto zápisu)

-  výbor  obdržel  několik  podnětů  od  vědeckých  a  vysokoškolských  pracovišť
v souvislosti  s návrhem  rozpočtu,  všechny  tyto  podněty  byly  předány  předs.
podvýboru pro vědu a vysoké školy posl. Matějů k projednání. Při jednání o rozpočtu
se bude výbor těmito podněty spolu s vyjádřením podvýboru zabývat 

k bodu 2. - Seznámení výboru s Radou ČR pro rozhlasové a televizní vysílání
Jednání  se  zúčastnili:  p.  Josef  Josefík  –  předseda,  členové:  Bohuslav  Hanuš,
Zdeňka  Hůlová,  Jiří  Novotný,  Petr  Štěpánek,  Oldřich  Tomek,  Stanislav  Milota,
Martin Muchek  a ředitelka úřadu Helena Havlíková
Po představení a úvodním slově byla otevřena rozprava:
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- posl. Kučera – zajímal se o digitalizaci, kde požadovat informaci pro nové poslance,
v licenčním řízení na celoplošná radia jak rada rozhodla a proč, jak je rada připravena
ve věci 7. kanálu
- předs. Josefík – digitalizace v několika etapách, uvažují o semináři na toto téma pro
poslance, 7. kanál je normální licenční řízení a nikoli  veřejná soutěž, zatím na něm
zkušebně vysílá televize Prima, ale proběhne řádné licenční řízení
- posl. Grebeníček – v médiích není informační demokracie
- posl. Pleva – u televize Prima jde o výběrové řízení nebo o dokrývač, upozornil, že
nebyla přijata změna statutu minulou směnovnou, což má za následek, že nebyly radě
zvýšeny odměny
- posl. Talíř   -  zmínil  se o aplikaci  práva EU, jaká je možnost  při  licenčním řízení
ukládat závazky a doplňky
- předs. Josefík – stávající právní úprava toto nedovoluje
- posl. Kučera – rada udělí pokutu, a co je dál
 Vzhledem k nedostatku  času  nebyly  vyčerpány  všechny  přihlášky  do  rozpravy  a
takovéto setkání bude někdy v budoucnu pokračovat

k bodu 3. - Seznámení výboru s Radou České televize
Jednání  se zúčastnili:  p.  Jan Jirák  –  předseda,  členové:  Václav  Erben,  Pavel
Kabzan,  Alena Kinclová -  mpř.,  Vladislav  Kučík -  mpř.,  Juraj Podkonicky, Petr
Weis, Jan Zajíc
Po představení a úvodním slovu následovala rozprava:
- posl. Grebeníček – neobjektivní informace a moderátoři v ČT
-  posl.  Turek  –  zvýšit  objektivitu  vysílání,  jak  chce  rada  přistupovat  k novelám
mediálních zákonů, budování nových vysílačů
- posl. Kučera – je třeba posílit charakter veřejnoprávnosti a upozornil na tři problémy:
1.  z pohledu  občana  není  příliš  velký  rozdíl  mezi  vysíláním  veřejnoprávní  TV  a
soukromou stanicí  NOVA, 2.  skryté  natáčení  v TV, 3.  v hlavním diskusním pořadu
V pravé poledne není vyváženost při výběru hostů
-  předs.  Jirák – ČT si  v minulosti  pletla  oficióznost  s veřejnoprávností,  nyní  se ČT
hledá  a nachází se v situaci, která měla být řešena v roce 1993, problémem skryté
kamery se zabývá etický panel, vyváženost všech diskusí – s tím ČT stále zápasí
p. Weis – ČT má k bulvarizaci tendenci, je těžké najít rovnováhu mezi sledovaností a
vyvážeností
- p. Zajíc – doporučuje zvýšit koncesionářské poplatky
-  posl.  Pleva  –  mezi  ČT 1  a  NOVOU lze  najít  propojení  např.  ve  zpravodajství,
pobouřilo ho, že ČT 1 míní vysílat seriál  Major Zeman
- posl. Dostálová – požaduje projekt, na jehož základě byl vybrán řed. Puchalský
- posl. Ježek – náklady na filmová díla se někdy nevrátí
- posl. Rozehnal – sledovanost je důležitá pro soukromé stanice, ale pro veřejnoprávní
by neměla být důležitá
- p. Erben – rada neřídí ČT
- pí.  Kinclová – rada chtěla  změnu a proto volila  tak, jak volila,  změny ale budou
probíhat dlouhodobě, podstatné je, že rada má naprostou důvěru ve finanční toky v ČT

k bodu 4. -  Seznámení výboru s Radou Českého rozhlasu
Jednání se zúčastnili: p. Vladimír Poštulka – předseda, členové: Milan Blažek, Iva
Kotrlá, Barbora Köpplová, Lenka Procházková, Richard Seeman
Po představení a úvodním slově následovala rozprava:
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-  posl.  Pleva  –  je  již  budova  na  Pankráci  zaplacena,  jak  je  to  s vyvážeností  a
objektivností informací, dělá rada monitoring
- předs. Poštulka – Pankrác stojí 550 mil., placeno je dle splátkového kalendáře, zatím
bylo uhrazeno 65 mil.
- předs. Mareš – jak je to s volbou nového ředitele ČRo
- předs. Poštulka – rada vyzvala GŘ Ježka, aby předložil projekt, který posoudí, pokud
jí nebude vyhovovat, osloví další kandidáty sama
- posl. Kučera – zmínil se o článku v dnešním deníku Právo, kde min. Dostál vyslovuje
nespokojenost s objektivitou reportérů, nabízí, že spolu s posl. Plevou navštíví některá
regionální studia
- posl. Talíř – názor rada na regionální studia
-  předs.  Poštulka – důležitá  součást  ČRo, nejde o malý radiožurnál,  ale  o službu
regionu

k bodu 5. - Seznámení výboru s Radou České tiskové kanceláře
Jednání  se  zúčastnili:  p.  Martin  Přibáň –  předseda,  členové: Pavel  Augusta,
Martina  Mohylová,  Nelly  Elleanora  Rasmussenová,  Václav  Vrabec,  Zdeněk
Zajíček
Po představení a úvodním slově následovala rozprava:
- posl. Kučera – privatizace ČTK – zajímá se o toto rada, objektivní informace ČTK
- předs. Přibáň – rada si zatím tvoří svou představu
- předs. Mareš – jde o snahu o neovlivňování nebo rada nemá v této věci žádný názor
- předs. Přibáň – rozhodně o snahu o neovlivňování

k bodu  6. - různé

- zvoleni členové podvýboru pro mediální legislativu: 
poslanci Aleš Rozehnal, Kateřina Dostálová, Miloslav Kučera, Vladimír Mlynář,
Jaromír Talíř, Radim Turek, Josef Ježek a Zdeněk Klanica  - 4. hlas. – 14 pro

- zvolen předseda podvýboru pro mediální legislativu posl.  Petr Pleva – 5. hlas. –
12,0,2

k bodu 7. - schválení termínu a pozvánky příštích dvou schůzí

schválena pozvánka 6. schůze – 6. hlas. – 12,0,2

schválena  pozvánka 7. schůze – 7. hlas. – 14 pro
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        Radim  T u r e k   v. r.                                                  Petr  M a r e š   v.  r.
   ověřovatel            předseda

 výboru pro vědu, vzdělání,                     výboru pro vědu, vzdělání, 
kulturu, mládež a tělovýchovu                          kulturu, mládež a tělovýchovu
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